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Výuku bakalářského oboru fyzioterapie spustí po prázdninách v Karlových Varech 3. lékařská fakulta Univerzity Karlovy.
Od listopadu do února bude každý druhý pátek pořádat ve svém karlovarském sídle na nábřeží Jana Palacha dny
otevřených dveří, kterých se budou účastnit i odborníci fakulty. První akce je plánovaná na 10. listopadu.
„Cílem těchto dnů otevřených dveří je informovat o zahájení výuky veřejnost, ale hlavně budoucí studenty a jejich rodiče.
V listopadu vyhlásí univerzita přijímací řízení a možnost studia v Karlových Varech se poprvé objeví na portálu Univerzity
Karlovy,“ uvedl koordinátor Jan Klíma. Zájemci musejí přihlášky ke studiu podat do konce února, do prvního ročníku
fakulta přijme 25 studentů.
„Praktická výuka je domluvená v Karlovarské krajské nemocnici, v nemocnicích v Ostrově i Sokolově, Imperialu,
Léčebných lázních Jáchymov a Lázních Františkovy Lázně. Tyto společnosti se budou též prezentovat na dnech
otevřených dveřích, a to i jako budoucí zaměstnavatelé studentů,“ řekl Jan Klíma.
Vedení radnice chce školní budovu zrekonstruovat pomocí vládního programu Restart, což by podle náměstka pro
majetek Michala Riška nemělo výuku nijak narušit. „Budova čítá několik objektů. Jsme připraveni výuku variabilně
přesouvat,“ ujistil. Čtvrté patro budovy už je podle něj na začátek akademického roku připravené. Stálo to více než milion
korun, které šly z městského transparentního účtu pro podporu vysoké školy. Sešly se na něm zhruba tři miliony. „S
ubytováním studentů počítáme na internátu v Drahovicích. Během rekonstrukce by díky Restartu mohly v jedné z budov
vzniknout studentské koleje,“ uvedl náměstek pro investice Čestmír Bruštík.
Příští rok má pokračovat také kombinovaná výuka bakalářského oboru všeobecná sestra. Tu před pár týdny v Karlových
Varech zahájila Fakulta zdravotnických studií Západočeské univerzity v Plzni.
„Zástupci fakulty chtějí ve výuce pokračovat, od ledna už ji bude platit univerzita ze svého rozpočtu a kraj na ni nebude
muset přispívat,“ řekl krajský radní pro zdravotnictví Jan Bureš.
Uvedl, že o studium je zájem, takže poptávka převyšuje nabídku. „Pokud dostane fakulta možnost, rozšíří i počet
studentů. Byl bych rád, kdyby se výuka konala také v Chebu,“ řekl. Proděkanka fakulty Jaroslava Nováková uvedla, že
byla společně s kolegy překvapená, jaký zájem nabídka vyvolala.
„Zaměstnavatelé své pracovníky nalákali, nebo jim slíbili, že je podpoří. To je velmi důležité, protože studium lehké není,
při zaměstnání už vůbec ne,“ upozornila.
V kraji si mohou zájemci vysokoškolské vzdělání doplnit také na chebské Fakultě ekonomické ZČU v Plzni, kde funguje
prezenční i kombinované studium. V krajském městě má zase středisko Fakulta životního prostředí ČZU v Praze. Zatím
jedinou školou, která nabízí v regionu i navazující magisterské obory, je soukromá Vysoká škola finanční a správní.
V Karlových Varech začala působit loni a stejně jako Univerzita Karlova i ona chystá dny otevřených dveří. Konat se
budou od 9. listopadu až do příštího září.
V regionu by měla v budoucnu začít ve spolupráci se ZČU fungovat také delší čas připravovaná výuka strojírenství.
„Poslední varianta, o které jsme diskutovali, byla ta, že by se otevíralo každý druhý rok,“ uvedl krajský radní pro školství
Jaroslav Bradáč.


